
 

 

Miljøministeriet • Slotsholmsgade 12 • 1216 København K  
Tlf. 38 14 21 42 • Fax 33 14 50 42 • CVR 12854358 • EAN 5798000862005 • mfvm@mfvm.dk • www.mfvm.dk  
 

J.nr. 2021-5333  

Den 19. april 2021 
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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1124 (MOF alm. del) stillet 22. marts 2021 efter ønske fra 

Eva Kjer Hansen (V) og Anni Matthiesen (V). 

Spørgsmål nr. 1124 

”Vil ministeren bekræfte, at ministeren ikke selv har drøftet en mulig fastsættelse af en 

koncentrationsgrænse for aktivstoffer benzalkoniumchlorid med Europa-Kommissionen eller Europa-

Parlamantet eller har bedt om at få emnet sat på dagsordenen for et rådsmøde?” 

Svar 

Som jeg også beskrev det under min besvarelse af samrådsspørgsmål AP og AQ har ministeriet sendt 

en forespørgsel til EU-Kommissionen om, hvorvidt et konkret rengøringsmiddel er omfattet af 

biocidforordningen. Den forespørgsel er af teknisk karakter og sendt i henhold til artikel 3, stk. 3 i 

biocidforordningen. Dette er normal praksis i forhold til afklaring af denne type tekniske 

problemstillinger på området. Udkommet heraf vil efterfølgende kunne danne grundlag for politisk 

drøftelse i EU-regi.  

 

Herudover har jeg bedt ministeriet vurdere mulighederne for at fastsætte en koncentrationsgrænse for 

benzalkoniumchlorid, hvor det med sikkerhed vides, at et stof er effektivt til at bekæmpe alger. De 

foreløbige resultater af det arbejde har været videresendt til Kommissionen, som bidrag til deres 

vurdering af den fremsendte forespørgsel jf. ovenfor. Jeg henviser i den forbindelse til min besvarelse 

af MOF alm. del, spm. 1123. 

 

Benzalkoniumchlorid er endnu ikke færdigvurderet som aktivstof til brug i algemidler under 

biocidforordningen i EU. Indtil da er godkendelsen af algemidler med benzalkoniumchlorid afhængig 

af nuværende nationale godkendelsesordninger. En eventuel politisk drøftelse af en 

koncentrationsgrænse for benzalkoniumchlorid på et rådsmøde vil endvidere være mest relevant, når 

reguleringen af stoffet ikke længere hører under de nationale godkendelsesordninger. 

 

Som jeg også gjorde rede for i min besvarelse af samrådsspørgsmål AP og AQ følger jeg området tæt, 

og hvis det skulle vise sig, at afklaringen af ovenfornævnte to initiativer ikke giver bedre værkøjer til at 

følge op på problemstillingen, så har jeg bedt ministeriet om at undersøge, om reglerne kan skærpes på 

anden vis. 
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